
Bratři a sestry,
vstupujeme do posledního měsíce školního roku, který je jako vždy nositelem
symbolu Nejsvětějšího Srdce Ježíšova. Srdce je symbolem lásky a už malé děti,
když chtějí mamince udělat radost, namalují právě srdce. Tím chtějí vyjádřit
svou lásku. 

Naše životy provázejí výroky jako např.: „dávám ti své srdce.“ „…z hloubi
srdce…“, ale i výraz modlitba srdcem. Právě tento poslední výraz bychom měli
umět uchopit a usilovat o jeho uvedení do našeho každodenního života.
Modlitba srdcem není prázdné odříkávání slov jako básni�ka, ale modlitba,
která slovům dává život a smysl. Když se modlíme srdcem, dáváme každému
slovu sílu, vše vychází z našeho nitra, z hlubin naší duše a je vedená
samotným Duchem svatým. Při této modlitbě nehledáme slova, která si
myslíme, že se budou Bohu líbit, ale jsou Bohu milá sama o sobě a my nad
nimi nepřemýšlíme, zda jsou spisovná, správně seřazená apod. Při této
modlitbě otevíráme své nitro, naše radosti, prožitky, starosti i bolesti a
dovolíme Duchu svatému, ať se vším pracuje a vynese vše na Boží světlo a
přinese nám Boží požehnání. 

Sou�ástí modlitby srdcem může být ale i jakákoliv církví schválená modlitba,
která je nám notoricky známá. Moc bych si přál, abyste vyzkoušeli opakovat
modlitbu Páně, tedy Ot�enáš tak dlouho, dokud nepocítíte radost v srdci.
Soustřeďte se na Boha a věřím, že se mnohým z vás podaří zajet na hlubinu
této nej�astější modlitby a pochopíte, jak důležité je modlit se ji právě srdcem.

Farní zpravodaj
�íslo 7/2024

1. 6. 2024

Ohlášky farnosti

V týdnu od 02. 06. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov –Kouřímovy; Radotín – Valentovy; ernošice – Appeltauerovy
V týdnu od 09. 06. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Hladíkovy; Radotín – Hajnovi�ovy; ernošice – Drdákovy

ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Takto pak můžete prosit Ducha svatého, aby
vás vedl na hlubinu všech nau�ených
modliteb a nebudete se bát, když do nich
vloží něco osobního, co vynese z vašeho
nitra.
Přeji nám všem, ať tento měsíc co nejvíce
vnímáme naše srdce, abychom ho měli u
Pána.
Ze srdce žehnám všem

Timotej Maria



Jak poznat Boží zázrak

Název jsem si dovolil převzít z Katolického týdeníku, který nás na titulní straně
seznamuje s novými postupy o rozhodování biskupů týkající se nadpřirozených
jevů. Jak toto vnímáme my jako poutníci? Zúčastnil jsem se farní poutě do
Medjugorje. Ani ne proto, abych zažil nějaký nadpřirozený jev, ale proto, že
místo nějakým zvláštním způsobem zpřítomňuje Boží blízkost, potažmo blízkost
Panny Marie. A to v takové míře, jak jsme ochotni tuto skutečnost v sobě
přijmout. Letos nám přálo počasí, které přispělo k dobré náladě, a tak vše co
nás čekalo v těch několika dnech, bylo velmi intenzivně prožité.

Bůh k nám promlouvá různými způsoby. I prostřednictvím Panny Marie, jak
shledáváme v Medjugorji. Je jen na nás, jak jsme Božímu plánu otevřeni a jak
vnímáme občasné šťouchnutí do našich zaběhlých osobních zvyků. Může i být,
že jsem si jistý vším pozemským >zabezpečením<, jídlem, bydlením, mými
dovednostmi a podobně. Stojím pevně na svých nohách a kráčím s jistotou
dopředu.

I když si pomáhám hůlkami při výstupu na Podbrdo, místo zjevení Panny Marie,
zjišťuji, že ani hůlky nemusí být dostatečná opora. Stačí málo a hop, ocitám se
na zádech. Kdo zná terén výstupu na Podbrdo, jistě mi dá za pravdu, že každý
pád může být dost nebezpečný. Ta jiskra, která mi proběhla hlavou v tom
okamžiku pádu, mohla být třeba zpráva >Já tě podržím…<. Fakt je ten, že pád na
kameny byl, jak se říká do měkkého, žádná zlomenina, modřina, pošramocení,
nic. Ale taky jsem měl na zádech batůžek, tak pád do měkkého má i logické
vysvětlení. Proč jsem si bral batůžek, který jsem vlastně nepotřeboval, to nevím.
Více strachu v tu chvíli asi prožili ti farníci, co šli se mnou v blízkosti.

A kde je ta dostatečná opora? Především v Boží blízkosti. Vidím v tom obraz
toho, že Pán mi vtírá do mysli: <Starej se o věci pozemské, ale udělej si
především čas na mne. Já ti dávám prostor=. Prosíme Pannu Marii, jak zpíváme v
jedné mariánské písni: >U Boha věčného, Otce, Syna svého, pros za nás v každý
čas, Maria, ať nás neopustí v nouzi a těžkosti podle své milosti, Maria<. To může
být také motto farní poutě do Medjugorje. K větší radosti z poznání, že Bůh je tu
s námi a pro nás.

Hubert Poul

foto:
Martina 

YehoZová
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Pouť do Medžugorje

Vyrazila jsem s velkými obavami s mojí sestrou, dcerou a čtyZmi vnoučaty na pouť
do Medjugorje. Z cesty i výšlapů na Podbrdo a Križevac jsem měla vzhledem ke
zdravotním komplikacím velký strach, ale ten se nakonec nenaplnil.

Cítila jsem, že mi na cestě ode všech zdravotních obtíží ulevili andělé boží. Byl to
pro mě velmi silný zážitek a děkuji Timotejovi, který pro nás vše zajistil a vedl nás
celou poutí. Já i sestra jsme vděční, že jsme se pouti mohly zúčastnit.

Andula

Výzva

Právě tak bych shrnula letošní pouť do Medžu. PZed odjezdem se komplikovalo
kdeco. Začaly mě pZepadat myšlenky, zda to není znamení, že nikam jezdit
nemám. I jsem párkrát své obavy pZed dětmi vyslovila nahlas, ale děti mě vždy
pZesvědčily, že se pouti zúčastníme. Byla to první pZekážka (výzva), kterou jsme
pZekonali a 10.5. jsme v 17.h vyrazili všichni směr Medžugorje.

Větší spolehnutí se na Boha mě ale provázelo celou poutí. Nejvíce hmatatelné to
bylo pZi výstupu na Križevac. Vzbudit, obléknout, nachystat malou snídani a být
pZed rozbZeskem v autobusu, se všemi dětmi jsem noc pZed výstupem viděla jako
málo reálnou až nereálnou akci. Ale i tuto výzvu jsme díky zázraku zvládli a nebyli
jsme v autobuse ani jako poslední w  A vodopády? Ty už byly za odměnu…

Kromě opuštění svého komfortu, pZekonávání všemožných malých i velkých výzev
však ve mě stále rezonuje slovo KOMUNITA. Letošní pouť nebyla tak bohatá na
pZíběhy z tamních komunit. Vnímám ale, že právě komunita je to, co se i díky
Timotejovi skutečně daZí v našich farnostech budovat. 

Obrovské díky patZí také Martině YehoZové, která celou pouť úžasně nafotila.
Děkuji za to, co se všechno v našich farnostech daZí uskutečňovat. Díky za tuto
podporující komunitu.

Petra

Jsem ráda, že jsme jeli do Medžugorje a že jsme stihli výstup na Podbrdo i
Križevac. Jeli jsme také k takovým velkým vodopádům (Kravica). Moc mě to bavilo.

Anička
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Pouť za děti a mládež naší farnosti - 25.5.2024

Farní pouť z Karlbtejna do Radotína? Původně měla podstatná �ást ú�astníků
plout na lodích po Berounce. Po�así nás ale vybplouchlo a poslalo do Zí�ního
koryta tolik vody, že by to na kánoích mohlo být nebezpe�né. Vydali jsme se tedy
vbichni po pěbí trase. Jak život tropí hlouposti, dlouho plánovaná pouť se kryla s
hokejovým zápasem o ú�ast ve finále mistrovství světa v hokeji. A náhle se
ukázalo, že v dnební digitální době vlastně není problém spojit duchovní a
sekulární svět a užít si obojí. as byl relativní: děti, které sledovaly televizní
obrazovku v restauraci, měly gól o minutu �i dvě dZíve než ti, kdo zápas sledovali
na mobilním telefonu na zahrádce... celou minutu jsme se mohli těbit z jistoty, že
gól zanedlouho padne! Poslední dvě minuty jsme už zhlédli na velké obrazovce
na faZe a dobZe naladěni odcházeli na mbi. Bylo to poetické odpoledne. Pozdní
jaro budiž pochváleno! 

text a foto: Martina YehoZová
Již tradi�ní akce, která v minulých letech probíhala paralelně na vodě i na soubi.
Letos prvně (nebo aspoň poprvé, co si pamatuji) se skupiny spojily v jednu
jedinou - a to pěbí. alo se z Karlbtejna do Radotína, ale lidé se tak různě
pZipojovali a zase odpojovali. Byla to neustále se pZetváZející skupina, která
nabídla mnoho prostoru pro sdílení. Já jsem se s Mikulábem pZipojila ke skupině
na MoZince. I pZes hrozící débť a bouZky si od nás méně pZívětivé po�así drželo
bezpe�nou vzdálenost. Trasa byla nádherná (i když náro�ná) a parta lidí skvělá.
Dokonce se nabel prostor i na sledování hokeje.

Díky vbem, kteZí obětavě pZispěli ať už samotnou organizací, svojí pZítomností,
tak i nape�ením dobrot na farní party, kterou celá akce byla zakon�ena.

Petra Robická
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KDYŽ SE ŘEKNE MÁJOVÁ …

Májová pobožnost je spojena s oslavou Panny Marie. Připomíná nám její víru a
lásku, její obětavost a široce rozevřenou náruč pro každého. Máme jí neustále za
co děkovat, každý z nás a nepřetržitě.

Není stanovený povinný postup májové pobožnosti, nemusí ji ani vést duchovní,
proto se májové v jednotlivých oblastech, dokonce v jednotlivých farnostech a
jejich částech liší.
Pokud si budeme všímat naší farnosti, starší vzpomínku jsem si musela vyžádat.
Začátek pobožnosti byl před mší svatou, páter Wagner klečel na stupních oltáře,
začal se modlit růženec a další desátky se pak modlily děti. Následovala litanie a
pak všichni zpívali Magnificat. Následovala mše svatá s některou z mariánských
písní.
Mé vzpomínky sahají jen k páteru Hlaváčkovi, jsem náplava – boční oltář v
Radotíně zakrytý modrobílou oponou, před ní socha Panny Marie, po večerní mši
svaté modlitba Loretánské litanie.
Za pátera Skalického jsme si po večerní mši svaté kromě Loretánské litanie
poslechli i mariánskou promluvu.

Na závěr je společná modlitba Otčenáš a Zdrávas, vše končí písní – v době
velikonoční píseň Vesel se, nebes královno, později následující 1 – 2 sloky
mariánské písně. V 60. a 70. letech bylo zvykem, že některé z dětí na začátku
mariánské pobožnosti zarecitovalo básničku o Panně Marii, měli jich celou
knížku. Tento zvyk se postupem času vytratil, to je určitě velká škoda.

text a foto: Martina Nováková

V posledních letech máme v květnu možnost zažívat
s páterem Timotejem nejen modlitbu Loretánské
litanie po každé mši svaté, ale také úžasný májový
prožitek v podobě pouti do Medžugorje, kde člověk
pocítí pohlazení od Panny Marie prakticky na vlastní
kůži.
Ještě bych ráda připojila zmínku o májových
pobožnostech v Bukovanech u Kyjova, rodišti mého
manžela. Vesnička má přibližně 700 obyvatel, ale
hojně navštěvované májové pobožnosti se tam
konají každý večer před malou kapličkou pod
postaveným májem uprostřed dědiny, v posledních
letech v nově postavené kapli Svatého Jana Pavla II.
pokud prší). Májová pobožnost postupuje od
vyhlášení úmyslu pro daný den, následuje sloka
mariánské písně s doprovodem kytary nebo kláves, 

(

desátek růžence (vždy Slavného), další sloka písně. Pravidelně bývá četba na
pokračování s mariánskou tématikou, kterou pro lektorky vedoucí májové
pobožnosti předem vybírá kněz buď podle aktuálního výročí (např. výročí zjevení
ve Fatimě), nebo některá z tematických knih Josefa Janšty a podobně, někdy
přidají text z písma svatého pro daný den. Pokračují opět slokou mariánské písně,
pak zazní Loretánská litanie, další sloka písně a prosby. 
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text a foto: Martina Nováková
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(
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Srdečně  zveme na koncert  komorního pěveckého sboru
učitelek Za Radotín.

Budeme moc rádi, když si nás přijdete poslechnout.
Těbíme se na vás -   Magdaléna Janíková, Martina

Heřmanová, Anička Rysková, Petra Robická, Eva aimková,
Markéta Vacková, Alena Fialová, Katka Englberthová,

Regina Vrubelová, Lída Martínková 

Milí farníci ,
jak víte, v loňském roce, přesně 19.7.2023, schválil arcibiskup pražský Mons. Jan
Graubner znak a vlajku farnosti Radotín. S radostí vám oznamuji, že dne
3.5.2024 tak u�inil i se znakem a vlajkou farnosti Třebotov. Pro celistvost vám
předkládám oba znaky i vlajky s popisem.

P.Timotej
Radotín:

Znak: ervený btít se stříbrnou hradbou a stínkami (odkazu na městský statut
Radotína), v patě btítu s modrou zvlněnou vodní plochou (brod přes Berounku).
Přes to zkřížený klí� a me� (atributy sv. Petra a Pavla), nad nimiž lilie (ukazuje na
řád cisterciáků, který v radotínské farnosti působil), vbe zlaté. atít převybuje
�erný klobouk s �ernými bňůrami (symbol farnosti).
Vlajka: podklad barvy arcidiecéze pražské

Třebotov

Znak: erveno – modře �tvercový btít se zlatou lilií uprostřed. V prvním poli
zkřížená ven vinutá berla s me�em, obojí zlaté (sv. Martin). V druhém poli zlatý
monogram „M“ převýbený zlatou královskou korunou s oblouky (Panna Maria).
Ve třetím poli pokosem dva stříbrné květy se zlatými semeníky (sv. Jáchym a sv.
Anna). Ve �tvrtém poli pobikem polovina zlatého noži posázeného kola (sv.
Kateřina Alexandrijská. Vbe převýbeno kloboukem se bňůrami po jednom
střapci, vbe �erné
Vlajka: modrá - Panna Maria, bílá - sv. Jáchym a Anna, �ervená - sv. Martin a sv.
Kateřina Alexandrijská
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Televize Noe a Publicistika otevírají mladým křesťanům cestu do médií

Televize Noe ve spolupráci s Vybbí odbornou bkolou publicistiky v Praze
(Publicistika), jejímž zřizovatelem je Arcibiskupství pražské, hledá zájemce o
práci v médiích. Pro mladé křesťany (případně i pro sympatizanty
křesťanství), kteří mají po maturitě a chtěli by zkusit práci v médiích, je
výbornou příležitostí Akademie televize Noe. V rámci ní televize Noe zajistí
vybraným zájemcům o studium Publicistiky  výraznou finanční pomoc na
pokrytí bkolného (v roce 2024/25 činí 32 000Kč). 

Tito studenti pak od prvního ročníku kromě studia mediální bkoly sbírají
zkubenosti v oboru díky praxi v pražské redakci televize Noe. 

Základní informace o Akademii televize Noe: https://www.vosp.cz/noe
Kontakt: Lukáb Jirsa, vedoucí pražské redakce televize Noe,             
                  jirsa@telepace.cz

Spot „Pojď studovat VOaP s televizi Noe“: 

Stránky Farního zpravodaje jsou otevřené všem, těšíme se na vaše příspěvky.
Uzávěrka dalšího čísla je do pondělí 24.6., zpravodaj vyjde 29.6.2024

Za obsah příspěvků zodpovídají jejich autoři. Neoznačená fota jsou ilustrační. 
Texty neprocházejí odbornou jazykovou korekturou.

Změna programu bohoslužeb vyhrazena, aktuální informace vždy na 
www.trs-farnosti.cz 

Kontaktní osoba: R.D. JCLic. Mgr. Bc. Timotej Maria Pavel Vácha O.Praem.
e- mail: trs-zpravodaj@seznam.cz
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Zvu vás na již tradiční akci

 PEČENÍ NA NEDĚLI,
která se bude konat v sobotu

 8.6. od 13:30 hod. 

Těším se na společně strávený čas. 
Anna Kubásková
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Dne 7.6.2024 o slavnosti Nejsvětějšího srdce Ježíšova, bude
v rámci Noci kostelů v Radotíně možnost

adorace Nejsvětější svátosti oltářní 
a to v čase 19 - 21 hod.

Aplikace Noc kostelů pro chytré telefony

Aplikace poskytuje aktuální informace o zapojených kostelích a jejich
programech. Standardní funkcí je nabídka programu nejbližších kostelů a
modliteben podle GPS polohy uživatele. Kromě toho je v přehledu zapojených
míst možné hledat a listovat podle okresu či kraje. Vybrané kostely si uživatel
bude moci uložit mezi oblíbené a vytvořit si tak program své vlastní Noci
kostelů.
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V týdnu od 16. 06. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov – Forstovy; Radotín – YehoZovy; ernošice – Růži�kovy
V týdnu od 23. 06. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov –  PZibylovy; Radotín – Procházkovy; ernošice – P. Ambrože
V týdnu od 30. 06. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov – Do�ekalovy; Radotín – P. Zdeňka S.; ernošice – Markétu Svobodovou



Bratři a sestry,
vstupujeme do posledního měsíce školního roku, který je jako vždy nositelem
symbolu Nejsvětějšího Srdce Ježíšova. Srdce je symbolem lásky a už malé děti,
když chtějí mamince udělat radost, namalují právě srdce. Tím chtějí vyjádřit
svou lásku. 

Naše životy provázejí výroky jako např.: „dávám ti své srdce.“ „…z hloubi
srdce…“, ale i výraz modlitba srdcem. Právě tento poslední výraz bychom měli
umět uchopit a usilovat o jeho uvedení do našeho každodenního života.
Modlitba srdcem není prázdné odříkávání slov jako básni�ka, ale modlitba,
která slovům dává život a smysl. Když se modlíme srdcem, dáváme každému
slovu sílu, vše vychází z našeho nitra, z hlubin naší duše a je vedená
samotným Duchem svatým. Při této modlitbě nehledáme slova, která si
myslíme, že se budou Bohu líbit, ale jsou Bohu milá sama o sobě a my nad
nimi nepřemýšlíme, zda jsou spisovná, správně seřazená apod. Při této
modlitbě otevíráme své nitro, naše radosti, prožitky, starosti i bolesti a
dovolíme Duchu svatému, ať se vším pracuje a vynese vše na Boží světlo a
přinese nám Boží požehnání. 

Sou�ástí modlitby srdcem může být ale i jakákoliv církví schválená modlitba,
která je nám notoricky známá. Moc bych si přál, abyste vyzkoušeli opakovat
modlitbu Páně, tedy Ot�enáš tak dlouho, dokud nepocítíte radost v srdci.
Soustřeďte se na Boha a věřím, že se mnohým z vás podaří zajet na hlubinu
této nej�astější modlitby a pochopíte, jak důležité je modlit se ji právě srdcem.

Farní zpravodaj
�íslo 7/2024

1. 6. 2024

Ohlášky farnosti

V týdnu od 02. 06. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov –Kouřímovy; Radotín – Valentovy; ernošice – Appeltauerovy
V týdnu od 09. 06. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Hladíkovy; Radotín – Hajnovi�ovy; ernošice – Drdákovy

ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Takto pak můžete prosit Ducha svatého, aby
vás vedl na hlubinu všech nau�ených
modliteb a nebudete se bát, když do nich
vloží něco osobního, co vynese z vašeho
nitra.
Přeji nám všem, ať tento měsíc co nejvíce
vnímáme naše srdce, abychom ho měli u
Pána.
Ze srdce žehnám všem

Timotej Maria
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